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Незалежнае выданне Выдаецца з 1999 г.

7-я старонка

3-я старонка

3-я старонка
«Я получил образование в Санкт-
Петербургской консерватории.
Потом вернулся жить и в Речицу.
Мама устроила меня в Речицкую
детскую музыкальную школу, где
работала сама. За время своей
работы она воспитала огромное
количество лауреатов конкурсов от
районного до международного
значения. Периодически ее
награждали на местном уровне, но
настал такой момент, когда она
могла подать список своих заслуг на
президентскую премию. В 2002-2003
годах она составляла 4 тысячи
долларов. Но в тайне от матери
директор школы вместе с
начальником отдела культуры
местного райисполкома подали на
эту премию директора, приписав все
заслуги матери и мои, так как на тот
момент у меня тоже уже было много
призеров, себе», - сказал он.
Артист подчеркнул, что таким
образом директор музыкальной
школы получил президентскую
премию.
«Об этом узнала мама и написала
письмо в Гомельский госконтроль.
Но чиновники из райисполкома, а
именно Атаманчук, который
работает до сих пор, сфабриковали

с помощью местной милиции дело.
Начались суды. Речицкий суд признал
ее виновной в совершении
аморального поступка, несов-
местимого с преподавательской
деятельностью, и в 2004 году ее
уволили из школы. Потом мама
подавала кассационные жалобы, и
так было вплоть до Верховного суда.
Там слушания проходили несколько
раз, и на последнем были отменены
все решения прежних судов из-за
многочисленных нарушений. Но
мама не пошла дальше и опустила
руки, боясь, что нам, ее детям, не
дадут жизни», - отметил музыкант.
Трофим добавил, что на момент,

когда у мамы были суды, заодно
уволили и его отца с поста директора
речицкого телеателье «Гарант».
«Таким образом, родители были

вынуждены переехать в Минск.
Сейчас они оба на пенсии, а лично
мне хочется просто добиться правды,
реабилитировать маму, чтобы ей
вернули деньги, а виновных
наказали», - отметил артист.

***
Трофим Антипов является лауреатом

всероссийских и международных
конкурсов, магистром искусств,
выпускником Санкт-Петербургской
консерватории по классу баяна.
Артист много и успешно
гастролирует как в Беларуси, так и
за рубежом, и является одним из
самых титулованных и ярчайших
исполнителей в своем классе.

Речицкие чиновники не только
присвоили заслуги матери
известного музыканта, но и
сфабриковали против нее дело.
Об этом сообщил лауреат
многочисленных музыкальных
конкурсов Трофим Антипов.

Речицкие чиновники
«распилили» президентскую

премию

Три шкуры с
автомобилистов

Гори костёр,
гори моя
деревня!

Максим Ковалев

Рэчыцкі
райсуд: ДАІ

не вінаватая
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Раман Карпаў

Елена Линкевич

1 декабря в г. Речица  прошёл
круглый стол. Представители
партий БНФ, ОГП, БСДП и
кампании «Говори правду»
обсудили вопросы, касающиеся
предстоящих местных
выборов. Основные локальные
вопросы города, как считают
местные активисты, лежат в
следующих сферах:
безработица, вопросы здоровья
жителей г. Речица.
За последние 15 лет закрыты и

перестали функционировать около
20 предприятий города. Среди них:
обувная фабрика, завод
художественной керамики,
пивзавод,  молокозавод,
консервный завод и др. Как
следствие этого люди не могут
найти работу по специальности, и
вынуждены уезжать на заработки
в Россию, либо вообще не
работать.
Также большой проблемой для

города является доступность
качественного медицинского
обслуживания населения. Платная
медицина процветает, а
бесплатная постепенно
превращается в платную …
Вопросы здоровья жителей г.

Речица напрямую связаны с
экологией города.
Экология — хуже не бывает.

Речицу и Чернобыльскую АЭС
разделяет  всего 120 км. Казалось
бы, одного этого достаточно,
чтобы задуматься,  но…
В черте города  в 2012 году,

вопреки мнению горожан и их
желанию, была построена мини-
ТЭЦ. Внутри которой установлены
паровые машины для выработки
электроэнергию. Отапливаются
паровые машины щепой и торфом
из радиоактивно заряжённых зон (
загрязнение выше 25 кюри на км.
кв.). Из 30 — метровой трубы
радиус разброса дыма, сажи и

пепла – до 12 км. Продукты горения
в виде золы слаживают у д. Деражня,
где сделали золоотвал.  Этот
золоотвал находится от ближайшего
дачного домика в 400 метрах.
А вот ещё примеры  экологической

обстановки в городе.
В пойме реки Дераженка

складирован лигнин (отходы
гидролизно-дрожжевого завода). И
там же находится городская свалка,
где складируются отходы
жизнедеятельности города Речица.
Сточные и грунтовые  воды, дождь
сносят все эти нечистоты в реку
Дераженка, которая впадает в реку
Ведрич.
Недалеко от д. Озерщина поставлен

коллектор районной больницы без
очистных сооружений. Все
нечистоты  попадают прямо в р.
Ведрич, которая  в совокупности со
всеми вышеперечисленными
отходами,  впадает в реку Днепр, в
районе центрального городского
пляжа.   Летом  в этих водах
купаются наши дети и мы, взрослые.
В городской черте (в жилом

густонаселённом районе) построен
новый цех ДСП мебельного завода.
Этот цех  будет работать на смолах,
в том числе и смолах формальдегида,
опасных для здоровья. При введении
этого цеха в эксплуатацию яды будут
выбрасываться в атмосферу.
Санитарная зона должна увеличиться
как минимум в 2 раза, что
невозможно, так как завод и сам цех
находятся в черте города и в
непосредственной близости от жилых
домов.
Метизный завод, также как и

мебельный, находится в черте города
в густонаселённом районе. Не так
давно на территории завода построен
и пущен в эксплуатацию  цех
оцинковки. Запахи кислоты, щёлочи
и других химических соединений
ощущаются в близлежащих районах.
Вокруг города беспощадно

вырубаются лесополосы по сторонам
дорог, а земли в непосредственной
близости от проезжей части
засеваются культурными растениями
(пшеницей, кукурузой).
Итак, демократические кандидаты г.
Речица будут строить свои
предвыборные программы по
следующим основным направлениям:
сокращение безработицы,
доступность качественного
здравоохранения и улучшение
экологии города.
Также в основную программу
кандидатов будут включены вопросы,
которые планируется вынести на
«Народный референдум».

Моладзь за
правы

чалавека

У Рэчыцы 14 снежня адбылася
вечарына, прымеркаваная да дня
прыняцця Усеагульнай дэкларацыі
правоў чалавека ААН, якая была
прынята 10 снежня 1948 года.  Пра яе
прыняцце і сітуацыю з правамі
чалавека распавёў рэчыцкі
праваабаронца  Валер Пуціцкі. Пасля
афіцыйнай часткі  перад прысутнай
моладзю выступіў магілёўскі музыка
і спявак Цімафей.

Речицкие власти не интересует экология
города и здоровье людей
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Хотелось бы вернуться к разговору
о свалках. Вернее об одной из них в
районе д. Волчья гора.  И всё-таки
её заметили. И всё-таки её решили
уничтожить.
На прошлой неделе сотрудники
«Речицкого райжилкомхоза» (так
было написано у них на куртках) с
энтузиазмом взялись за дело.
Да так ловко, что жители деревни
два дня волновались за свой покой.
И не мудрено. Ведь рабочие,
недолго думая, решили уничтожить
всё содержимое свалки и разложили
большой костёр прямо тут, у
деревенского кладбища.
А что же об этом написано в
правилах пожарной безопасности
Республики Беларусь?  «Допус-
кается контролируемое разведение
костров. В том числе для сжигания
мусора, на площадках, окаймлённых
минерализованной  (очищенной от
минерального слоя почвы) полосой,
шириной не менее 0,25м, при слабом
ветре».
Я уже писал, что костёр разложили
в непосредственной близости от
кладбища.  Но так же и в

Гори костёр, гори моя деревня!

непосредственной
близости от хоз.
построек,  принад-
лежащих частному
лицу.
Но вернемся к
Правилам!  «На
территории, приле-
гающей к жилым
зданиям, обще-
житиям, гаражам,
открытым стоянкам,
х о з я й с т в е н н ы м
постройкам, не
д о п у с к а е т с я
выжигание сухой
р а ст и т ел ь н ос т и ,
разведение костров, сжигание
мусора, отходов, применение
факелов, других источников
открытого огня».
Костёр этот  горел ещё целые сутки
после того, как «спасатели»
закончили свою работу. Хотя в
Правилах    чёрным по белому
написано: «После сжигания мусора,
...горящие материалы должны быть
потушены до полного прекращения
тления». Остаётся только напомнить

работникам «Райжилкомхоза», что в
соответствии со статьей 15.58
Кодекса Республики Беларусь об
административных право-
нарушениях за разжигание костров
в запрещенных местах предус-
мотрено предупреждение или
наложение штрафа в размере до 12
базовых величин.
И не надо забывать о том, что Закон

обязателен для всех.

Еще 2 декабря в Речицкий РОВД
обратился начальник сельхоз-
предприятия "Демиховский",
находящегося в деревне Солтаново.
Он заявил о том, что из кассы
хозяйства похищено около 100
миллионов рублей.
Деньги, предназначавшиеся для

выплаты зарплат, были получены в
банке и привезены из райцентра перед
выходными. Часть работников успели
ее получить, остальным должны были
выдать на следующей неделе…
Однако утром в понедельник кассир

сообщила начальнику, что сейф открыт,
а остававшиеся деньги – порядка 100
миллионов рублей исчезли.
Работавшие на месте происшествия

криминалисты Государственного

комитета судебных экспертиз не
обнаружили следов взлома и на сейфе.
Кассирша, у которой имеются оба
ключа, заверяла, что без присмотра их
не оставляла.
По факту кражи было возбуждено

уголовное дело, началась отработка
версий.
Вскоре подозреваемая была

установлена – ею оказалась та самая
20-летняя кассирша.
Выяснилось, что те выходные девушка

провела весьма насыщенно. Поехав в
Гомель, сняла квартиру на сутки,
совершила шопинг с дорогими
покупками, а также пригласила
отдохнуть друзей, с которыми раньше
вместе училась.
Сознавшись, девушка объяснила

мотивы своего поступка просто – не
устояла перед соблазном. Уж больно
крупная сумма оказалась на
расстоянии вытянутой руки. 75
миллионов она вернула сразу,
оставшуюся часть, очевидно,
потраченных денег, возместили
родители. Зарплата работникам
хозяйства полностью выплачена.
Однако даже это не спасет барышню

от уголовной ответственности. В
настоящее время она задержана и
находится в СИЗО. Ей
инкриминируется ч.3 ст.211 УК РБ
"присвоение либо растрата в крупном
размере", по которой грозит до 7 лет
лишения свободы.

Захотелось "красиво отдохнуть"

Руслан Пролесковский

Олег Шабетник
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Падчас фінансавага крызісу гомельскія
чыноўнікі скуплялі кватэры

У Гомелі падчас фінансавага
крызісу 2011 году мясцовая ўправа
капітальнага будаўніцтва прадавала
дзяржаўным службоўцам і іхным
сваякам кватэры па цэнах, ніжэйшых
за рынкавыя. З гэтага скарысталіся
супрацоўнікі ўправы і чыноўнікі
гарвыканкаму.
Справу з кватэрнымі махінацыямі

разглядае Магілёўскі абласны суд.
У злоўжываньні службовым
становішчам і незаконным
разьмеркаваньні кватэраў
абвінавачваюцца былы
старшыня гомельскага
гарвыканкаму Віктар
Піліпец, а таксама
супрацоўнікі упраўленьня
капітальнага будаўніцтва:
Ігар Адарчанка, Валер
Барысевіч, Антаніна
Зелянок ды Ала
Нізкоўская.
5 сьнежня на судовым

пасяджэньні сьведка, брат адной з
абвінавачаных, паведаміў, што цана
набытай ім кватэры склала 160
мільёнаў рублёў. Паводле
дзяржаўнага абвінаваўцы Дзяніса
Кічыгіна, валютны эквівалент гэтай
сумы складае дваццаць тысяч
даляраў. Набыць кватэру па
заніжанай цане яму прапанавала
сястра. Пасьля таго як кватэрным
пытаньнем зацікавілася
кампэтэнтныя органы і яго пачалі
выклікаць на допыты ў КДБ, ён
адмовіўся ад набытай кватэры.
Сьведка стаяў у чарзе на
паляпшэньне жыльлёвых умоваў.
Адна з супрацоўніц управы, якую

таксама дапыталі сёньня, прызнала,
што яна набыла дзьве кватэры —
для сваіх дачкі і сына. Пра
магчымасьць іх прыдбаць
даведалася ад калегаў. Продаж
кватэраў выклікаў ажыятаж.

Паводле сьведкі, людзі начавалі, каб
аформіць дамовы на кватэры.
У матэрыялах справы згадваюцца
каля трох дзясяткаў кватэраў, якія ў
пэрыяд фінансавага крызісу
ўпраўленьне капітальнага
будаўніцтва прадало праз
заключэньне дамоваў на долевае
будаўніцтва. У той час спынілі
льготнае крэдытаваньне, і, як
сьцьвярджалі службоўцы, кватэры

засталіся незапатрабаванымі. Каб
прыцягнуць дадатковыя інвэстыцыі,
было вырашана іх прадаваць.
Раней у судзе начальнік юрыдычнага
аддзелу гарвыканкаму Вольга
Марозава ў сваіх паказаньнях
прызнала, што пастанова, паводле
якой кватэры разьмяркоўваліся праз
заключэньне дамоваў на долевае
будаўніцтва, не адпавядала
заканадаўству. Такія дамовы,
даводзіла юрыстка, належала
заключаць, калі дом яшчэ будаваўся,
а не тады, калі яго ўжо ўзьвялі.
Паводле Марозавай, упраўленьне
капітальнага будаўніцтва павінна
было прадугледзець нястачу
фінансаваньня і зрабіць пэўныя
захады, каб пазьбегнуць гэтай
праблемы.
Віктар Піліпец, паводле матэрыялаў
справы, зацьвярджаў дакумэнты па
незаконна разьмеркаваных кватэрах

і не прадухіляў злачынстваў,
ведаючы пра іх. Ён таксама
ўдзельнічаў у набыцьці кватэраў.
Кіраўнік гарадзкой вэртыкалі і

былая начальніца плянава-
дамоўнага аддзелу ўпраўленьня
капітальнага будаўніцтва Ала
Нізкоўская — у судовай залі на
закратаванай лаве падсудных.
Нізкоўская сёньня намагалася
давесьці суду неабходнасьць

перагляду для яе меры
стрыманьня.
Аргумэнтавала гэта тым,
што яна адказчык па
грамадзянскай справе, якую
разглядаюць у Гомелі.
Паводле яе, яна ня можа
належным чынам
рыхтавацца да ўдзелу ў
справе, бо ў магілёўскі
ізалятар часовага
ўтрыманьня не
прапускаюць неабходных

для яе матэрыялаў.
Акрамя фігурантаў справы ды

адвакатаў, у залі суду прысутнічалі
таксама і сваякі абвінавачаных.
Маці аднаго зь іх абрынулася з
праклёнамі на адрас Віктара
Піліпца. Жанчыну супакоілі, а
спадар  Піліпец моўчкі вытрымаў
эмацыйны выпад жанчыны.
Фігуранты справы сваёй віны

натуральна не прызнаюць.
Суд крымінальную справу пачаў

разглядаць больш за месяц таму.
Дапытаныя больш за шэсьцьдзесят
сьведак. Сярод іх былі тыя, хто, як
вызначыла сьледзтва, набываў
кватэры а таксама супрацоўнікі
гарвыканкаму і ўпраўленьня
капітальнага будаўніцтва, якія маглі
ведаць пра сытуацыю зь
незаконным разьмеркаваньнем
жылой плошчы.

Ян Ильін
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Рэчыцкі райсуд: ДАІ не вінаватая

Судзьдзя Рэчыцкага раённага суду
Анатоль Стрэльчанка 16 сьнежня
адхіліў пазоў гомельскага
грамадзкага актывіста Ўладзімера
Кацоры на адмову Сьледчага
камітэту распачаць крымінальную
справу ў дачыненьні да
супрацоўнікаў ДАІ УУС
Гомельскага аблвыканкаму —
маёра Ігара Лапаціна і капітана
Сяргея Васільчука.
22 верасьня згаданыя супрацоўнікі

ДАІ дагналі за Рэчыцай прыватны
мікрааўтобус, у якім восем
дэлегатаў ад Гомельшчыны ехалі ў
Менск на рэспубліканскую
канфэрэнцыю па стварэньні кааліцыі
«За сумленныя, справядлівыя
выбары для лепшага жыцьця».
Аўтаінспэктары сьпярша казалі,

што кіроўца мікрааўтобуса, у якім
ехалі дэлегаты, парушыў хуткасны
рэжым, потым загаварылі пра
няздадзеныя кіроўцам адбіткі
пальцаў і пра дарожнае здарэньне з
удзелам падобнага мікрааўтобуса.
І ўрэшце прычапіліся да таблічкі з
нумарам кузава, прымацаванай пад
капотам дзьвюма рознымі
заклёпкамі. Аўтобус завярнулі назад

у Рэчыцу. У Менск на канфэрэнцыю
дэлегаты ня трапілі.
«Было відавочна, што супрацоўнікаў
ДАІ выкарысталі ў палітычным
перасьледзе апанэнтаў улады. І гэта
не ўпершыню. Экіпажы
дзяржаўтаінспэктараў ня раз
перахоплівалі аўтамашыны з
улёткамі, затрымлівалі нават
кандыдатаў у прэзыдэнты падчас
перадвыбарчай кампаніі, каб тыя
своечасова ня трапілі на сустрэчу з
выбаршчыкамі. Гэта я ведаю з
уласнага досьведу», — апавядае
Ўладзімер Кацора.
Пасьля інцыдэнту пад Рэчыцай
грамадзкі актывіст накіраваў заяву
ў МУС і Генпракуратуру пра
парушэньне дзяржаўтаінспэктарамі
правоў і законных інтарэсаў
гомельскіх дэлегатаў, перашкоду
іхняму ўдзелу ў стварэньні
грамадзкай кааліцыі. На думку
спадара Кацоры, дзеяньні
дзяржаўтаінспэктараў падпадаюць
пад артыкул 194 Крымінальнага
кодэксу (Перашкода законнай
дзейнасьці грамадзкіх
аб’яднаньняў).
Заявы грамадзкага актывіста

вярнуліся на рэагаваньне назад у
рэгіён. Абласная пракуратура
прапанавала, каб адказ Уладзімеру
Кацору дало ўпраўленьне
ўнутраных спраў, а ягоныя кіраўнікі
перадаручылі гэта начальніку
Рэчыцкага РАУСу. Апошні адказаў
заяўніку, што «прыведзеныя факты
не знайшлі аб’ектыўнага
пацьвярджэньня».
Уладзімер Кацора зьвярнуўся ў

раённы аддзел Сьледчага камітэту,
але і той адмовіўся распачынаць
крымінальную справу ў дачыненьні
да супрацоўнікаў ДАІ.
На гэтую адмову грамадзкі

актывіст паскардзіўся ў Рэчыцкі
раённы суд, які 16 сьнежня й пакінуў
пазоў без задавальненьня.
Прысутны на судзе намесьнік

Рэчыцкага раённага пракурора
Аляксей Дзям’янчык заявіў, што ў
справе «няма аб’ектыўных
фактаў», якія сьведчаць пра
парушэньне правоў дэлегатаў
канфэрэнцыі. І судзьдзя
Стрэльчанка пагадзіўся з такой
высновай.
Супрацоўнікаў ДАІ і сьведак у суд

не выклікалі.

Несколько недель назад, ученик 4 «А» класса речицкой гимназии №1» Олег Шандарчук, идя на тренировку в
спортивную секцию, стал свидетелем преступления. Мальчик не растерялся, а помог задержать
злоумышленника.
В светлое время суток неоднократно судимый пьяный 34-летний местный житель на остановке

общественного транспорта ограбил пенсионерку. Олег запомнил приметы преступника, после чего пришел в
Речицкий РОВД, где описал их, а также рассказал об обстоятельствах, при которых совершалось увиденное
им преступление.
Несмотря на то, что к тому времени преступник был задержан «по горячим следам» и уже давал показания,

не знавший об этом Олег оказал неоценимую помощь органам внутренних дел в раскрытии преступления,
сообщили в областном УВД. В торжественной обстановке при учениках гимназии было зачитано
благодарственное письмо начальника Речицкого РОВД полковника милиции Андрея Силкова в адрес
администрации гимназии, а смелого и решительного ребенка наградили почетной грамотой начальника
Речицкого РОВД.

В Речице ученик 4-го класса помог
задержать грабителя

Раман Карпаў

Ян Ильин

Навіны
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Власти уже не справляются с
наполнением бюджета
традиционными методами и
постоянно изобретают фискальные
новшества.
С 1 января при прохождении

техосмотра владельцы
транспортных средств должны
будут при прохождении техосмотра
дополнительно выкладывать сумму,
сопоставимую со стоимостью
некоторых подержанных
автомобилей.
Введение пошлины за допуск

транспортных средств к участию в
дорожном движении всколыхнуло
тихое белорусское общество. Оно и
понятно: для граждан это обернется
увеличение расходов, для субъектов
хозяйствования – ростом
постоянных издержек. А вот
государство рассчитывает заиметь
в бюджет 1,6 трлн. рублей, которые
якобы пойдут на строительство и
содержание автомобильных дорог.
Цель эта, безусловно, благородная

– ведь известная фраза про две
российские беды в значительной
степени актуальна и для Беларуси.
Но не будем забывать, что новый
побор – это уже третий платеж,
который автомобилисты платят за
пользование белорусскими
магистралями.
Как известно, в цену

автомобильного топлива включен
акциз, поэтому заправляясь
владельцы автомобилей уже
отдают мзду в государственный
бюджет. Причем такого рода
обложение даже содержит некое
подобие справедливости ведь

больше платят те, кто больше ездит,
имеет более мощный двигатель и т.д.
Еще один платеж с автомобилистов
взимает широко известная система
BelToll, которая берет оплату за
проезд по платным дорогам.
Большинство белорусских
обывателей пока еще освобождено
от такого рода платежей, но
субъекты хозяйствования и
иностранцы платят исправно.
И вот с 1 января вводит некая
пошлина за допуск транспортных
средств к участию в дорожном
движении. Тем самым
автомобилистов будут облагать уже
трижды, иначе говоря – сдирать с
них три шкуры.
Попробуем, однако, разобраться с
причинами и последствиями
введения пошлины с владельцев
автомобилей – иначе как
транспортный побор ее не назовешь.
Власть ищет любые способы
пополнить государственный бюджет.
Власти уже не справляются с
наполнением бюджета традицион-
ными методами, поэтому постоянно
изобретают фискальные новшества.
Новая пошлина, в отличие от
подоходного налога или налога на
прибыль, не зависит от доходов
гражданина и субъектов
хозяйствования – платить придется
всем и стабильно. Тем самым
государство ясно показывает, что не
уверено в экономической активности
населения и субъектов
хозяйствования, не верит в ее рост и
предпочитает получать некие
фиксированные выплаты.
Более того, транспортная пошлина
(как и многие другие поборы)
наглядно показывает
несостоятельность нынешнего
экономического курса, якобы
ориентированного на рост доходов
населения.
С одной стороны, государство
формально повышает зарплату,
демонстрирует стремление повысить

доходы граждан, с другой –
старается изъять у граждан
дополнительные доходы; одной
рукой дает, другой забирает с
процентами. Это свидетельствует о
том, что у государства нет
источников повышения зарплат и
других доходов. А все заявления о
повышении зарплаты – не более чем
пропагандистский трюк.
Государство дает и сразу же
забирает обратно. И не только в
виде транспортной пошлины, но и в
виде повышения коммуналки, и
многих-многих других платежей.
Транспортная пошлина удорожит
владение автомобилем, бьет по
самым бедным автомобилистам.
Транспортный побор сопоставим с
ценой плохого автомобиля. Для
владельцев авто стоимостью до
тысячи долларов – это фактически
некая запретительная пошлина.
Транспортная пошлина ударит по
пенсионерам, которые в советские
времена купили «Жигули» и изредка
выезжают на дачу; ударит по
инвалидам и их семьям, для которых
автомобиль – не роскошь и даже не
средство передвижения, а
жизненная необходимость. Ударит
по тем, кто владеет автомобилем,
но ездит мало.
Транспортная пошлина бьет и по
субъектам хозяйствования, которые
занимаются оказанием
транспортных услуг. Для субъектов
хозяйствования и ставки побора
больше, а если придется платить за
несколько десятков автомобилей –
издержки весьма ощутимые.
Транспортный побор повышает
постоянные издержки и, как
следствие – полные издержки,
толкая точку безубыточности
вверх.
Эффективность экономики и
благополучие граждан принесены в
жертву фискальной потребности
государства.

Три шкуры с автомобилистов

Сергей Балыкин



7
Рэчыцкі агляд, №9/2013 Меркаванне

Правіцель упэўнена здае
незалежнасць.
Інтэграцыя, з якой ужо смяяліся і

кпілі, набыла нечакана шалёны
тэмп. Калі і надалей усё пойдзе ў
тым жа рытме, праз нейкі год-другі
суверэнітэт Рэспублікі Беларусі
дасягне ўзроўню незабыўнай
БССР.
Яшчэ зусім нядаўна інтэгратары

збіраліся ў Мінску. І вынікам таго
разрэкламаванага саміту быў
абсалютны нуль. Пагаварылі.
Паспрачаліся. І кожны застаўся пры
сваіх меркаваннях. Калі б не
ўрачыстае адкрыццё новага палаца
тутэйшага правіцеля, журналістам,
акрэдытаваным на тым злёце
лузераў, увогуле не было б пра што
пісаць.
Але не паспеў яшчэ скончыцца год,

а ўжо збіраецца новая нарада. І не
ў тым панылым ЦАЛ ДИР БИЕ, а
ў Крамлі. Пад параднымі партрэтамі
расійскіх імператаратараў. Каб
правінцыйныя баі не забывалі свайго
месца. І ўжо зусім іншы паварот.
Пытанне пастаўлена рубам:
Еўразійскі эканамічны саюз павінен
нарадзіцца не пазней 2015 года.
Адступаць не было куды. Яшчэ
спрабаваў пярэчыць у нечым
Назарбаеў. Як напіша потым
“Коммерсант”, ён спадзяваўся
нейкім чынам абараніць суверэнныя
правы будучых удзельнікаў новага,
больш жорсткага альянсу: “В
отличие от коллеги из Белоруссии,
господин Назарбаев против того,
чтобы наделять высший орган
Совета наднациональными
полномочиями, обязательными для
всех государств”. Вось так!
Назарбаеў супраць. А “коллега из
Белоруссии” не пярэчыць стварэнню
наднацыянальных органаў у гэтым
непрыхавана імперскім аб’яднанні.
Усім, хто дазваляў сабе хістанні на

той крамлёўскай нарадзе, выразна
патлумачылі, што гэта галоўны
інтэграцыйны праект Расійскай

Федэрацыі на постсавецкай
прасторы. І што “горизонт
планирования у РФ более широкий”.
Як гэта ўсё нагадвае гісторыю

стварэння імперыі савецкай. Тады
адзін з дэлегатаў з’езда Саветаў у
Маскве, старшыня ЦВК БССР
Мікалай Галадзед, настойліва
дамагаўся бездакорнай дакладнасці
юрыдычных фармулёвак. Каб правы
рэспублік, у тым ліку і на выхад з
СССР, ні ў каго не выклікалі сумневу.
Але ўжо ў хуткім часе ўсе
пераканаліся, што вырвацца з цесных
абдымкаў старэйшага брата можна
хіба толькі з куляй у патыліцы.
Аднак хто ў гэткія моманты

ўзгадвае змрочныя факты гісторыі.
Дамовіліся, што ўжо ў наступным
годзе падпішуць дамову аб стварэнні
Еўразійскага эканамічнага саюза. І
ўрачыстасць тую прымяркуюць да
першамайскага свята. Вядома ж –
пралетарыіі!
А начальніку тутэйшаму і ўвогуле

пашчасціла. Ужо на наступны дзень
яму паабяцалі пазыку ў два мільярды
даляраў. Найперш на падтрыманне
магільнага спакою на
падкантрольнай тэрыторыі. Ва
ўсякім разе, адданасць спецназу ды
іншых вертухаяў ён зможа
забяспечыць.
Апошнім часам Пуцін здзіўляе ўсіх

неверагоднай шчодрасцю. Нібы Дзед
Мароз, раздае шыкоўныя падарункі.
І гэта пры тым, што шалёныя грошы
ніадкуль не зваліліся. Расія не
атрымала меркаваных сродкаў ад
падаткаў. У найбольш прыбытковай
нафтавай прамысловасці – вялікія
праблемы. І ўвогуле, па прагнозах
вядомых эканамістаў кошты на
нафту ў наступным годзе могуць
істотна панізіцца. Здавалася б, трэба
змагацца за кожную капейку. А тут
раптам спісваюць шматмільярдныя
кубінскія даўгі. Януковічу кідаюць
ажно дванаццаць мільярдаў. Але і
гэта яшчэ далёка не ўсё.
Расія аднаўляе ў Арктыцы сваю

поўнавартасную ваенную
прысутнасць. Разгортвае праграму
забеспячэння войска найноўшым
узбраеннем. І ўсё гэта патрабуе
неверагодных сродкаў. Здавалася б,
ва ўмовах стагнацыі – шлях да
катастрофы.
Але не ўсё так проста. Крамлёўскае
кіраўніцтва абірае найбольш дзейсны
спосаб аб’яднаць грамадства –
імперскую ідэю. Вяртанне былой
велічы. Там усе заадно, ад алігарха
да апошняга бамжа, калі “Россия
встаёт с колен”. Тым болей, што пры
гэтым яна заўсёды далучае і землі
сваіх суседзяў.
Былым савецкім рэспублікам,
заціснутым паміж Расіяй і Кітаем,
няма куды падзецца. А таму ўся
ўвага Крамля скіравана зараз на
захад. Без Украіны і Беларусі няма
імперыі.
Пакуль у Кіеве віруе Майдан, Крэмль
спяшаецца заняць плацдарм у
Беларусі. Цана пытання зусім
мізэрная – нейкія два мільярды. Голы,
можна сказаць, кручок.
Паведамленне пра тое, што першыя
расійскія самалёты прызямліліся ў
Баранавічах, асаблівай трывогі не
выклікала. Сапраўды, дробязь.
Драздоўскі гарант незалежнасці ўсіх
паспяшаўся запэўніць, што дамова
аб дыслакацыі авіябазы яшчэ
дыскутуецца. Аднак вайсковы
міністр Шайгу ў рапарце Пуціну
развеяў нават цень сумневу: авіябаза
ў Беларусі будзе разгорнута ўжо ў
наступным годзе.
Пакуль тутэйшы правадыр заклікаў
народ сысці ў зямлянкі ды легчы з
гранатамі пад гусеніцы натаўскіх
танкаў, акупанты вярталіся ў
Беларусь. Толькі не з таго боку,
адкуль чакалі. Іх пакуль яшчэ
няшмат. Але яны ўжо тут. І зноў ўсё
паводле формулы губернатара
Мураўёва – рускі штых, руская
школа, рускі поп у адным флаконе.

Імперыя вяртаецца ў Еўропу

заканчэнне на стар. 8
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Наклад 299 экз. надрукаваны на ксераксе
Распаўсюджваецца бясплатна

Галоўны рэдактар - Валерый Пуціцкі

Калі парушаюцца вашыя правы і вам
патрэбная бясплатная юрыдычная
дапамога, праваабаронцы заўсёды
дапамогуць вам!
Звяртайцеся па тэлефонах:
Валерый Пуціцкі
тэл.: 8 029 3517978
Мікалай Пытлеў
тэл.: 8 029 3048239

Што не паспелі тады, даробяць гэтым разам.
Аднак грамадства наша гэткімі дробязямі не

пераймаецца. Ёсць больш надзённая праблема. Ужо на
даляглядзе чарговыя выбары нязменнага дыктатара. І
будзе абвешчаны набор у падтанцоўку. Не спазніцца б!
Час такі няпэўны і няпросты. Трэба перажыць. Затое

потым можна будзе распавядаць дзецям і ўнукам, як
мужна ў гады ліхалецця сядзелі пад венікам. Але што
характэрна, нават у той нялёгкі год хакей у Чыжоўцы
быў шыкоўны.

заканчэнне, пачатак на стар. 7

Імперыя вяртаецца ў
Еўропу

— На што крыўдзяцца беларусы?
— На пытаньне «што новага?»

Гадавіну Плошчы адзначылі ў Варшаве… Беларусы
такія дзёрзкія!

Адзін ўкраінец — апазіцыянер.
Два ўкраінцы — рэвалюцыянеры.
Тры ўкраінцы — "цітушкі" ды правакатары.

— Вой, мне так падабаецца як ты размаўляеш па-
беларуску! А скажы яшчэ што-небудзь…

— Уладзімір Уладзіміравіч, ну дайця нам ішчо
крэдзітав!

— А Віця выйдзе?
— Не!
— А скіньце Леніна.

Урад Беларусі так турбуецца за здароўе сваіх
грамадзян, што забараняе мітынґаваць нават у іншых

краінах.

Палітычны анекдот
Уладзімір Халіп

У речицкого валютчика изъяли денежные средства
на сумму 75 миллионов рублей
На одной из улиц в Речице 15 декабря сотрудники
милиции задержали валютчика с крупной суммой
денег.
Сотрудники ОБЭП и ИМНС Речицкого района
задержали с поличным при совершении
незаконной валютно-обменной операции 47-
летнего валютчика, сообщили в УВД Гомельского
облисполкома. Позже в его автомобиле была
найдена валюта эквивалентная 75 миллионам
белорусских рублей.
Все деньги у мужчины изъяты. Также на него
составили административный протокол по статьи
11.2 КоАП РБ (нарушение установленного порядка
осуществления валютных операций).

Охота на валютчиков

Ян Ильин


